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Manacor fou el lloc on es va
reunir el Consell Executiu de la
Felib del passat 13 de Maig. La
Mesa Presidencial va ser presi-
dida pel batle de Manacor,
Antoni Pastor, en qualitat d'am-
fitrió, la Secretaria General de
la Felib, Joana Alomar, la
representant del Consell de
Eivissa y Formentera, Carmen
Do-mínguez y el batle de Bini-
ssalem, Miquel Nadal.

Es va indicar que la data d'ini-
ci del Pla de Formació Continua
que fa la Felib, i que va dirigit
als treballadors i membres de
l'Administració Pública sería a
partir del mes de Juny. També
s'ha informat sobre el possible
conveni que pot rubricar la
Felib amb el Tribunal Superior
de Justicia de Balears per la
formació dels Jutges de Pau

Reinserció condemnats

Aquí es va fer referencia a un
informe sobre la darrera reunió

mantinguda entre la Felib i la
Fundació d'Ajuda a la Reinser-
ció. Un dels temes pendents,
referents a l' elaboració del
catàleg, es definir qui es ferà
carrec del cost de la Seguretat
Social  de les persones que
compleixen condemna y redi-
meixen la mateixa a travers 
de treballs en benefici de la
Comunitat. 

A mes, els Ajuntaments
entenen que no poden afron-
tar aquestes despeses, i per
això, s'està pendent de pròxi-
mes conversacions amb la
Fundació.

Policía Local 

L’objectiu d’aquest acord és
establir una col·laboració
mútua entre el CIM i la Felib
sobre les activitats de formació
ocupacional i d'orientació labo-
ral de les escoles taller i les
cases d’ofici dins l’àmbit
mediambiental.



L’Assemblea Ordinària de la
Felib, feta a la sala d'actes de 
la Federació, començà amb la
intervenció del president, Car-
los Delgado.

L'informe anual de la Pre-
sidència va fer referència a 
l'eficàcia del treball que ha rea-
litzat la Federació al llarg del
2004. S'indicà que el Pla de for-
mació contínua va ser executat
al cent per cent, fent un esforç
important per arribar a totes
les illes amb la realització de 13
acciones formatives a Mallorca,
10 a Menorca, 10 a Eivissa i 3 
a Formentera.

S'ha format part dels dife-
rents actes organitzats per
celebrar el 25è aniversari d'a-
juntaments democràtics, i tam-

Es va informar del canvi de
representant a la Conselleria
de Salut i Consum. Teresa
Martorell substitueix José
Manuel Ruiz. 

Quant a l'apartat referent a la
Comissió Mixta del Fons de
Cooperació Municipal, els
representants de la FELIB pre-
sents accepten que tots els
municipis rebin les quantitats
que ha acordat la Comissió.

En aquest sentit, la FELIB va
manifestar que amb vista al
proper any espera que es pugui
incrementar la partida pressu-
postària del Govern destinada
al Fons de Cooperació Muni-
cipal, i així afavorir els ajunta-
ments i, aleshores, que les 
distintes associacions que

agrupen els municipis de les
Illes també puguin formar part
d'aquest Fons, sense que per
això es disminueixin les parti-
des dels ajuntaments. 

Es va notificar l'alta a la
FEMP dels municipis de Llubí i
Bunyola. També es va informar
sobre l'assistència dels repre-
sentants de la FELIB a les reu-
nions que han convocat els dife-
rents òrgans externs, comis-
sions, ponències i comitès de
les conselleries i dels consells.

I, per finalitzar l'ordre del dia,
el Departament d'Assessoria
Jurídica de la FELIB va donar
compte dels diferents informes
i estudis del primer trimestre
del 2005.

Imatge d'una notícia del butlletí Illes Informació que sortirà a la xarxa. Aspecte del nou lloc web de la Federació..

Un moment de la reunió feta a la seu de la Felib.

L'Assemblea de la Felib passa revista a la
feina feta al 2004

Reunió de la Comissió Permanent

bé s'ha realitzat un viatge a
Brussel·les, on s'han visitat els
diferents edificis del Parlament
Europeu i s'ha participat en 
les jornades organitzades pels
membres de la Comissió Euro-
pea.

El president va esmentar el
protagonisme de la Federació
en altres organismes. S'està
aconseguint tenir represen-
tants de la FELIB a bona part de
les comissions i dels plens dels
diferents òrgans del Govern i
dels consells, d'aquesta mane-
ra podem gaudir d'un arxiu
ampli amb informes, actes i
documentació addicional a l'a-
bast de tots els membres de la
Federació.

Es va presentar el tancament

del 2004 i el projecte de pressu-
post per al 2005, que és molt
optimista i reflecteix grans 
projectes, com l'expansió del

Departament d'Assessoria Ju-
rídica i la coordinació entre els
diferents organismes de la
comunitat.

Un moment de l'Assemblea Ordinària de la Felib.



Joana Alomar i Jaume Sureda durant la presentació.

Tots varen seguir les explicacions amb gran interès.

Jornada Municipal sobre la Legislació Autonòmica
d'Emergències, Protecció Civil i Policia Local

El Pla director sectorial, a la Felib
El director general de la Con-
selleria de Comerç, Indústria i
Energia del Govern balear, Jaume
Sureda, va presentar a la seu de la
Felib el Pla director sectorial ener-
gètic de les Illes Balears (PDSE).
Sureda va donar a conèixer les
necessitats de les Balears en matè-
ria energètica i va indicar que el
consum d'energia a la nostra
comunitat és elevat i té un creixe-
ment constant, malgrat l'escassa
presència del gas dins aquest con-
sum i l'elevat ús que es fa de l'elec-
tricitat a les Balears. 

Segons el director general, el Pla
director sectorial energètic és una
ordenació de les infraestructures
energètiques a través d'una planifi-
cació i d'un seguiment de l'activitat
energètica, en què compatibilitza el
desenvolupament econòmic i social
amb la preservació del medi
ambient.  

Objectius del Pla 

El director general d'Energia va
explicar als representants dels
ajuntaments de la Felib que els
objectius que vol aconseguir el Pla
director són:

- Garantir el subministrament
energètic.

- Assegurar una provisió energe-
tica de qualitat.

- Utilitzar energia més neta
potenciant l'ús del gas natural
en lloc del petroli i el carbó.

- Preservar el medi ambient evi-
tant les emissions de CO2 i
seguint les pautes del Protocol
de Kyoto.

- Impulsar les energies renova-
bles a través del PIER.

- Aconseguir l'eficiència ener-
gètica.

Elegir les tecnologies més avan-
çades (qualitat i eficiència), evitar
tant com es pugui l'impacte
mediambiental i renovar les estruc-
tures obsoletes, així com les despe-
ses assumides pel sistema, són
alguns dels criteris bàsics que
segueix el PDSE.

La sala d'actes va quedar petita
per acollir a tots els assistents a la
Jornada Municipal sobre la Legis-
lació Autonòmica d'Emergències,
Protecció Civil i Policia Local.
Després de la presentació de la
Jornada a càrrec del president de la
FELIB, Carlos Delgado, el director
general d'Emergències del Govern
balear, Joan Pol, va iniciar la seva
ponència. Destacà els principis
bàsics del sistema de gestió d'e-
mergències (SEIB-112): 

a) una única autoritat d'emer-
gències a les Balears,

b) un sistema integral i una única
plataforma tecnològica i de
comunicacions,

c) assignació de tècnics de direc-
ció, gestió i comunicació en 
cada protocol d'emergències.

Avantprojecte de llei de gestió 

Després, hi va intervenir el res-
ponsable del Departament d'Emer-
gències del Govern, Pedro Orfila. Va
presentar l'Avantprojecte de llei de
gestió d'emergències, que és un
complement de la Llei d'ordenació
d'emergències, i que ha d'aprovar
el Consell de Govern amb el con-
sens tant dels consells com dels
ajuntaments.

Orfila va destacar l'obligació que
tenen els municipis de fomentar les
agrupacions de voluntaris i de cos-
sos professionals de protecció civil i

trada del Decret 2/2004, de mesu-
res mínimes de seguretat a les
platges, Calvià ha modificat les fun-
cions que duien a terme a les seves
platges durant la darrera dècada
per adaptar-les al Decret, millorar-
ne alguns aspectes humans i

que ells mateixos elaborin el seus
propis plans municipals de riscs. 

A més, tots els municipis de mes
de 20.000 habitants o que siguin
denominats turístics han d'elabo-
rar el seu pla d'emergències.
Aquest punt està especificat en el
Pla de riscs i inundacions. Això im-
plica que molts d'ajuntaments,
malgrat que no disposin d'un nucli
poblacional de 20.000 habitants,
hagin de fer un pla municipal d'e-
mergències. 

Finalment, va esmentar una
sèrie de disposicions addicionals,
entre les quals va destacar la que fa
referència al 112, que en cas de
catàstrofe serà considerada com
l'autoritat que coordinarà tots els
mitjans sanitaris. També s'aprovarà
la viabilitat del GAD (Grup de Suport
a Desastres), format per professio-
nals altament qualificats que
actuaran a l'estranger en cas de
desastre. Una altra de les ponèn-
cies que cal destacar fou la de
Bartomeu Bonafé, tinent de batle
de Seguretat i Protecció Civil de
l'Ajuntament de Calvià. Va comen-
tar que des de l'Ajuntament s'ela-
boren plans d'emergència dels edi-
ficis municipals i dels col·legis, on
s'organitzen i es dirigeixen simula-
cres i es col·labora amb els que
duen a terme empreses privades
del terme.

Bonafé va dir que, arran de l'en-

modernitzar el material existent.
Finalment, va tancar la Jornada el
director general d'Interior, Joan
Rotger Seguí, amb la ponència
sobre l'Avantprojecte de llei de
coordinació de policies locals de les
Balears.

Un moment de la presentació de la Jornada. 

Els assistents seguiren la Jornada amb expectació. 



Questionaris als membres de la Felib
2003-2007

AJUNTAMENT DE BINISSALEM
Nombre d'habitants: 5.874 (informació: INE 2003)
Situació geogràfica: El municipi de Binissalem es troba, pràcticament, al centre de la comarca del Raiguer,
entre els termes municipals de Consell, Alaró, Lloseta, Inca i Sencelles. Té una superfície de 29,8 km2 i una
població de 4.855 habitants. L'altitud és de 139 metres per damunt del nivell de la mar i es troba a 22 km
de la capital de l'illa, Palma. Al terme de Binissalem, s'hi distingeixen tres parts ben diferenciades: la zona
nord, amb els turons de Bellveure (383 m) i Borneta, separats pel coll d'en Simonet, on trobam el penyal
dels Bous, els penyals Roig, la penya de can Jeroni, Sa Panada; la zona central, on hi ha el poble de
Binissalem, i la zona sud, on trobam el llogaret de Biniagual.  
Web: www.ajbinissalem.net
Telèfons de contacte: 971 886 558  / 971 886 532  (fax)

- Quina opinió li mereix la problemàtica 

del finançament local?

- Voldria emprar un vocabulari moderat en la
forma i ser contundent en el fons. Sabem tots
que el finançament local és catastròfic, injust, 
i a més no respecta l'autonomia local. 
Tornam a estar a la cua de la problemàtica 
del finançament perquè, una altra vegada, el
problema autonòmic és prioritari. Crec que és
la darrera oportunitat perquè, tant en l'àmbit
de l'Estat com en el de la Comunitat Autònoma,
el pacte local sigui una realitat.
Els ajuntaments tenim dret a tenir els recursos
que necessitam, no podem estar supeditats 
al govern de torn o a la capacitat de saber
suplicar. En aquest tema, crec que els batles 
hi tenim la nostra part, que no és poca, de 
responsabilitat, perquè mai no hem sabut
posar-nos d'acord. Les raons, crec que tots 
les sabem, i no són solament de tipus partidista.

- Valoració de la tasca de la FELIB quant 

al Pla de formació contínua.

- Pel que fa al nostre municipi, la valoració és
òptima, i crec que és idèntica en l'àmbit de la
federació..
- A quines àrees demanaria major 

protagonisme de la FELIB?

- Per descomptat, demanaria protagonisme en
el tema del finançament i/o pacte local.
Gairebé en exclusivitat. Lògicament hi ha molts
altres temes, i em referiria al tema de la policia
local. És veritat que s'està fent un gran esforç, 
i jo ho valor, però el problema de la mobilitat
tan exagerada dels agents és fatal per als 
ajuntaments petits. Et pots quedar en qüestió
de dies amb la meitat de la plantilla que ha
demanat el trasllat. A més, crec que l'escola
hauria de tenir en compte la formació 
especifica del policia local, amb la caracterís-
tica especial de policia de poble de l'interior.

Miquel Nadal Moyà - batle de Binissalem
Miquel Nadal Moyà va néixer a Binissalem el 16 de juny de 1948. Es dedica exclusivament a l'Ajuntament de Binissalem des de
l'any 1987. Pertany al grup PSIB-PSOE i, quant a experiència política, va iniciar-se com a regidor de l'Ajuntament de Binissalem
en l'àmbit municipal durant el període 1983-1987. Entre 1987-1999 ocupà el càrrec de primer tinent de batle de Binissalem. De
1999 a 2001 va ser segon tinent de batle de Binissalem, i va ser nomenat batle de Binissalem l'any 2001. Als darrers comicis
l'any 2003 fou reelegit batle. 

Dos moments de la firma del Conveni entre Antoni Borrás, del Departament de Medi Ambient i Natura del Consell de Mallorca, i Carlos Delgado, president de la Felib

Conveni Felib i Consell de Mallorca

El 4 de març es va firmar el Conveni entre la Felib i el Departament de Medi Ambient i Natura del Consell de Mallorca. L'objectiu es establir una mútua
col·laboració entre el CIM i la Felib per realitzar activitats de formació ocupacional i d'orientació laboral dins l'àmbit mediambiental amb les escoles taller
i les cases d'ofici. D'aquesta forma, la Felib coordinarà la comunicació amb els diferents ajuntaments de Mallorca amb la finalitat que donin a conèixer
les necessitats d'ocupació i de formació dins l'àmbit d'aplicació del Conveni, difonguin les activitats programades i executin la part pràctica als 
municipispals que pertanyen a la FELIB amb referència als programes europeus d'interès per als ajuntaments de la nostra comunitat. Patricia Guasp
visità el passat 24 de març les instal·lacions de la FELIB, i es reuní de manera informal amb el president, Carlos Delgado, i la secretària general, Joana
Alomar, juntament amb Jeroni Salom, subdirector de l'àrea tècnica del CBE, i Antoni Reynoso, tècnic consultor del Centre Balears Europa.


